

Influenza

Bulgaria (15 February 1991). The incidence of influenza-like illness has been below levels expected for the season. Influenza A(H3N2) viruses have been isolated from 3 sporadic cases in children in Sofia.

Grippe

Bulgarie (15 février 1991). L'incidence des syndromes grippaux se situe en dessous des niveaux attendus pour la saison. Des virus grippaux A(H3N2) ont été isolés de 3 cas sporadiques parmi des enfants à Sofia.

Czechoslovakia (10 March 1991).¹ The incidence of acute respiratory diseases and influenza-like illness reached a peak in the last week of February. It is, however, still at epidemic levels in most parts of the country except in Prague and Bohemia. Influenza B predominated during the peak of the season but influenza A(H1N1) is now more commonly detected.

Germany (15 March 1991).² Only sporadic influenza activity has been detected this season. Influenza B, which has been most common, was reported in Berlin, Hanover and Frankfurt. Cases have been confirmed from the end of January to the beginning of March in patients aged from 2 to 45 years. Influenza A(H1N1) virus has been isolated from patients aged from 3 to 24 years in Hanover, Frankfurt and Freiburg.

Netherlands (18 March 1991).¹ Moderate levels of influenza activity were reported in the second half of February, especially among the urban population. Influenza A(H1N1) and influenza B viruses have been isolated from recent cases.

Norway (13 March 1991).³ The incidence of influenza-like illness reached its highest levels in the second half of February. Although there have been a number of influenza A(H1N1) cases since the beginning of February, influenza B has predominated throughout the season. Most cases confirmed by virus isolation have been in children, but age groups above 15 years predominated among cases diagnosed serologically.

Switzerland (15 March 1991).¹ The outbreaks of influenza B which were first reported in the west in early February spread to the eastern and northern parts of the country during February, but are now declining in most areas.

Thailand (February 1991).⁴ Influenza A and influenza B viruses have been isolated from a few children in Bangkok.

¹ See No. 10, 1991, p. 72

² See No. 8, 1991, p. 55.

³ See No. 9, 1991, p. 63.

⁴ See No. 5, 1991, p. 32.

Tchécoslovaquie (10 mars 1991).¹ L'incidence des affections respiratoires aiguës et des syndromes grippaux a atteint un pic pendant la dernière semaine de février. Elle se situe cependant toujours à des niveaux épidémiques dans la plupart des régions du pays, sauf à Prague et en Bohême. Le grippe B a prédominé durant le pic saisonnier, mais c'est le virus A(H1N1) qui est maintenant le plus couramment détecté.

Allemagne (15 mars 1991).² Seule une activité grippale sporadique a été détectée cette saison. Le grippe B, la plus courante, a été signalée à Berlin, Hanovre et Francfort. Des cas ont été confirmés de la fin janvier au début mars parmi des patients âgés de 2 à 45 ans. Le virus grippal A(H1N1) a été isolé de patients âgés de 3 à 24 ans à Hanovre, Francfort et Fribourg.

Pays-Bas (18 mars 1991).¹ Des niveaux modérés d'activité grippale ont été signalés pendant la seconde quinzaine de février, en particulier parmi la population urbaine. Les virus grippaux A(H1N1) et B ont été isolés de cas récents.

Norvège. (13 mars 1991).³ L'incidence des syndromes grippaux a atteint ses niveaux les plus élevés pendant la seconde quinzaine de février. Bien qu'il y ait eu un certain nombre de cas de grippe A(H1N1) depuis le début de février, la grippe B a prédominé au cours de la saison. La plupart des cas confirmés par isolement du virus l'ont été chez des enfants, mais les groupes d'âge supérieurs à 15 ans prédominent parmi les cas diagnostiqués par sérologie.

Suisse (15 mars 1991).¹ Les flambées de grippe B qui ont d'abord été signalées dans l'ouest au début février se sont étendues aux régions orientale et septentrionale du pays en février, mais déclinent dans la plupart des régions.

Thaïlande (février 1991).⁴ Des virus grippaux A et B ont été isolés de quelques enfants à Bangkok.

¹ Voir N° 10, 1991, p. 72.

² Voir N° 8, 1991, p. 55.

³ Voir N° 9, 1991, p. 63.

⁴ Voir N° 5, 1991, p. 32.